



上海开放大学
SHANGHAI OPEN UNIVERSITY

United Nations
Educational, Scientific and
Cultural Organization
联合国教科文组织

UNITWIN Network
in Distance and Open Learning
at Shanghai Open University
上海开放大学开放远程教育姊妹大学网络

2015

THE CAPACITY BUILDING OF OPEN UNIVERSITIES IN THE GLOBALIZATION ERA 开放大学能力建设国际会议

CONFERENCE
GUIDE BOOK
会议手册

欢迎词

各位代表：

欢迎您出席“2015 全球化时代开放大学能力建设国际会议”！

此次会议由联合国教科文组织远程与开放学习姊妹大学网络和上海开放大学联合主办。

此次会议特别重视演讲者和其他与会者的交流、互动。我们鼓励您与来自各个国家和地区以及中国大陆的代表分享您关于开放大学能力建设的见解和经验。

相信在全体代表的共同努力下，大会一定会取得圆满成功！

2015 全球化时代开放大学能力建设国际会议

组委会

2015 年 11 月 2 日

会议日程

时 间	活动内容	主持人
1:30-1:50	开幕式 上海开放大学蒋红校长致开幕词	上海开放大学副校长 顾晓敏
	主旨发言	苏丹开放大学校长、非洲远程教育理事会副主席 费萨尔·阿卜杜拉
1:50-2:20	1. 顾晓敏（上海开放大学副校长、教授）：基于学生能力提升的教学改革探索	
2:20-2:40	2. 罗蒂米·欧吉丹（非洲远程教育理事会执行主任）：通过开放远程教育加强员工科研能力建设而实现我们理想的 21 世纪教育：挑战，成就和改进建议	
2:40-3:00	3. 大卫·詹姆斯（英国开放大学伦敦分部主管、副教授）：后慕课时代的在线远程教学	
3:00-3:20	4. 彼得·洛斯马伦（荷兰开放大学副教授）：有助提高的开放在线教育支持活动	
3:20-3:40	茶 歇	
	专题发言	前 UNESCO 远程教育专家 王一兵
3:40-4:20	1. 吴锦帆（上海开放大学浦东分校校长）：探索翻转课堂教学，创新教师教学方法 2. 艾米丽·雷蒙德（法国普瓦提埃大学教授）：网络远程教育教师的作用 3. 张永忠（上海开放大学信息工程学院院长）：以学生为中心的教学服务能力转型与构建 4. 金塔·金丁（印度尼西亚开放大学讲师）：印尼开放大学向世界一流开放与远程学习大学迈进：学习文化和知识管理是学习项目执行的决定因素-案例：本科学历项目	
4:20-4:40	自由发言	
4:40-4:55	专家点评	
4:55-5:00	闭幕式 顾晓敏副校长致闭幕辞	

Welcome Message

Dear delegates:

Welcome to 2015 International Conference on the Capacity Building of Open Universities in the Globalization Era

This conference is co-organized by Shanghai Open University and UNESCO UNITWIN Network in Distance and Open Learning.

We believe that mutual exchange and interaction between speakers and other participants is of paramount importance; therefore your personal responses are valuable and we encourage you to share your views and experiences on the capacity building of Open Universities with other delegates who are from different countries and regions, including those from Mainland China.

We look forward to having a complete successful conference, with supports and efforts of all the delegates!

Have a good time!

Organizing Committee of

2015 International Conference on the Capacity Building of Open Universities

In the Globalization Era

Nov 2, 2015

Conference Agenda

Time (pm)	Activities	Chair
1:30-1:50	Opening Ceremony Welcoming Address by Prof.Jiang Hong, President of SOU	Prof.GuXiaomin, SOU
	Keynote Speeches	Prof. Faisal AbdallaElhag (Vice Chancellor of the Open University of Sudan & Vice President of ACDE)
1:50-2:20	1.Prof. Gu Xiaomin (Vice President of SOU): An Exploration of Teaching Reform Oriented by Students' Competences	
2:20-2:40	2.Prof. Rotimi Ogidan (Executive Director of ACDE) : Building Capacity of Staff in Research through Open and Distance Education to Achieve the Education We Want in the 21st Century: Challenges, Achievement and Suggestions for Improvement	
2:40-3:00	3.Dr. David James (Senior Faculty Manager &Associate Lecturer of the Open University, UK): Online Distance Learning in the Post-MOOC World	
3:00-3:20	4.Dr. Peter van Rosmalen (Open University of the Netherlands): Scalable Support Activities for (Open) Online Education	
3:20-3:40	Tea Break	
	Presentations	Prof. Wang Yibing, Former UNESCO expert in Distance Education <i>Collaborative Learning Group</i>
3:40-4:20	1.Prof. Wu Jinfa (President of SOU East Pudong Branch) : An Exploration on Flipped Classroom: How to Innovate Teachers' Teaching Method 2.Prof. Remond Emilie (University of Poitiers, France): The Role of Teachers in Online Distance Learning 3.Prof. Zhang Yongzhong (Dean of College of Information Science and Engineering, SOU) : The Transformation and Construction of Student-centered Teaching and Service Capability 4.Dr. GintaGinting (University of Terbuka) : Universitas Terbuka Towards the World Class Open and Distance Learning University: The role of learning culture and knowledge management as an important determinant for Study Program Performance (Case: bachelor degree program)	
4:20-4:40	Q&A	
4:40-4:55	Recap &Remarks	
4:55-5:00	Closing Ceremony Closing Address by Prof.GuXiaomin, Vice President of SOU	